



CANADA

C  
O  
M  
M  
U  
N  
I  
Q  
U  
É

No. 59  
N°

FOR IMMEDIATE RELEASE  
JUNE 15, 1976  
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE  
LE 15 JUIN 1976

TRAVEL GRANTS FOR CANADIAN PROFESSORS  
TEACHING IN FOREIGN UNIVERSITIES

SUBVENTIONS DE VOYAGE AUX PROFESSEURS CANADIENS  
INVITÉS À ENSEIGNER DANS DES UNIVERSITÉS ÉTRANGÈRES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Department of External Affairs announces that travel grants have been awarded to the Canadian faculty members listed below under the programme of assistance to Canadian professors invited to teach at foreign universities.

The grants are awarded by means of a competition held three times a year and cover return airfare. They are open to any Canadian university faculty members who have been invited either to teach a course at a foreign university or to present an important paper within the context of a formal course. Preference is given to applicants who will spend at least one month at the host institution. A parallel programme of travel grants exists for Canadian professors who have been invited to participate in conferences overseas.

\* \* \* \* \*

Le ministère des Affaires extérieures annonce que des subventions de voyage ont été accordées aux universitaires canadiens dont les noms suivent ci-dessous, sous l'égide du programme d'aide aux universitaires canadiens invités à enseigner dans les universités étrangères.

Les subventions sont accordées par voie de concours tenu trois fois par an et défraient les coûts de transport aérien aller-retour. Ils sont ouverts à tous les universitaires canadiens qui ont été invités soit à donner un cours à une université étrangère, soit à présenter une communication importante dans le cadre d'un cours régulier. La préférence est accordée aux candidats qui passeront au moins un mois à l'institution-hôte. Un programme semblable de subventions de voyage existe au niveau des universitaires canadiens qui ont été invités à participer aux conférences d'outre-mer.

Dr. J.M. Bunsted  
Faculty of Arts  
Simon Fraser University  
University of Edinburgh, Scotland

Dr. Lorna Cammaert  
Department of Psychology  
University of Calgary  
Victoria University, Wellington, New Zealand

Dr. Zdenek Eisenstein  
Faculty of Engineering  
University of Alberta  
Ruhr Universitat, Bochum, West Germany

Dr. William Epstein  
Department of History  
University of Victoria  
International School on Disarmament and Conflict Research,  
Nemi, Italy

Dr. Toyomasa Fusé  
Faculty of Arts  
York University, Toronto  
Doshisha University, Kyoto City, Japan

Dr. Boris Goreloff  
Faculté des Arts, Etudes slaves  
Université d'Ottawa  
La Sorbonne, Paris, France

Dr. John Randall Hofley  
Department of Sociology  
University of Winnipeg  
Australian National University

Dr. David T. Janigan  
Department of Medicine  
University Dalhousie  
University of Wales

Dr. John R.G. Jenkins  
Department of Business and Economics  
Wilfrid Laurier University  
University of Gdansk, Poland  
University of Warsaw, Poland  
University of Dublin, Eire  
University of Edinburgh, Scotland

Dr. David E. Kemp  
Faculty of Education  
Queen's University, Kingston  
Southampton, U.K.  
Assitej, Sri Lanka

Dr. John Klassen  
Faculty of Medicine  
McGill University, Montreal  
Instituto Venezolano, Venezuela

Dr. Edouard Kurstak  
Département de Microbiologie et Immunologie  
Université de Montréal  
Moscou et Institut Mechnikoff, URSS

Dr. Jean-Louis Lavoie  
Faculté des Sciences et de Génie  
Université Laval, Québec  
Université de Californie à Santa Barbara, E.U.

Dr. Archibald MacPherson  
Department of Geography  
Simon Fraser University  
University of Edinburgh, Scotland

Dr. Edward McWhinney  
Department of Political Science  
Simon Fraser University  
Jagellonian University, Cracow, Poland

Dr. Hans W. Panthel  
Department of German Studies  
University of Waterloo  
University of Mannheim, West Germany

Dr. Abdul Haq Qureshi  
Electrical Engineering Department  
University of Windsor  
Ruhr-Universität Bochum, West Germany

Dr. Edward Togo Salmon  
Department of History  
McMaster University  
University of Melbourne, Australia

Dr. James N. Siddall  
Department of Mechanical Engineering  
McMaster University  
Imperial College, London, England

Dr. Malcolm D. Silver  
Faculty of Medicine  
University of Toronto  
Post Graduate Institute of Medical Education and Research  
Chandigarh, India

Dr. Leonard I. Wiebe  
Faculty of Pharmacy and Pharmaceutical Sciences  
University of Alberta  
Deutsches Krebsforschungszentrum Heidelberg, West Germany

Dr. John David Wood  
Department of Geography  
York University, Toronto  
University of Edinburgh, Scotland

Dr. Lee Handy  
Department of Psychology  
University of Calgary  
Victoria University, Wellington, New Zealand

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that the Honourable Marcel Lessard, Minister of Regional Economic Expansion, will represent Canada at the Seychelles independence celebrations being held from June 26 to July 1. The Seychelles, a group of some 86 islands in the Indian Ocean, will become an independent republic within the Commonwealth, after more than a century and a half of British colonial rule, at midnight, June 28.

The Seychelles will also participate in the activities of la Francophonie, the General Conference held in Mauritius in November 1975 having confirmed that the Seychelles will become a member state of l'Agence de Coopération culturelle et technique upon acceding to independence.

The Secretary of State for External Affairs also announced the appointment of Mr. R.W. McLaren as Canada's first non-resident High Commissioner to Seychelles. Mr. McLaren is concurrently High Commissioner to Tanzania with residence in Dar-es-Salaam, and is as well accredited as non-resident High Commissioner to Mauritius and Ambassador to the Republic of Somalia.

The Honourable Marcel Lessard will be accompanied to the Seychelles independence celebrations by Mr. McLaren.

\*

\*

\*

M. Allan J. MacEachen, Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures annonce aujourd'hui que M. Marcel Lessard, Ministre de l'Expansion économique régionale, représentera le Canada aux cérémonies de l'Indépendance des Seychelles qui se tiendront du 26 juin au 1er juillet prochain.

Les Seychelles, groupe de 86 îles situées dans l'océan Indien, accèderont officiellement à l'indépendance le 28 juin 1976 pour former une République souveraine au sein du Commonwealth après plus d'un siècle sous administration britannique.

Les Seychelles participeront également aux activités de la Francophonie, la Conférence générale de l'Ile Maurice de novembre 1975 ayant confirmé que les Seychelles deviendront état membre de l'Agence de Coopération culturelle et technique au moment de leur accession à l'indépendance.

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures a aussi annoncé la nomination de M. R.W. McLaren au titre de premier Haut-commissaire canadien, non-résident, aux Seychelles. M. McLaren est également Haut-commissaire en Tanzanie résident à Dar-es-Salaam, tout en étant Haut-commissaire non-résident à l'Ile Maurice et Ambassadeur non-résident auprès de la République de Somalie.

M. Marcel Lessard sera accompagné par M. McLaren aux cérémonies de l'Indépendance des Seychelles.